
Národný bezpečnostný úrad (NBÚ) varuje
pred šírením utajovanej správy SIS o
zločineckej organizovanej skupine v NAKA.
Exsiskár Forisch tvrdí, že informácie mali byť
už dávno zverejnené
- CZ24 News | 29. května 2021

SLOVENSKO: Utajovanou skutočnosťou nemôže byť informácia o trestnej činnosti verejných
činiteľov, upozornil bývalý príslušník SIS Pavol Forisch.

Národný bezpečnostný úrad (NBÚ) varuje pred ďalšou distribúciou alebo medializáciou materiálu,
ktorý je šírený ako utajovaná správa Slovenskej informačnej služby (SIS). Upozorňuje na to na
sociálnej sieti.

“Ak by išlo o autentický dokument, a teda o utajovanú skutočnosť, takáto informácia je určená iba
pre oprávnené osoby a vzťahujú sa na ňu ustanovenia zákona o ochrane utajovaných skutočností,”
ozrejmil NBÚ.

Úrad dodal, že bezpečnostné zložky zachytili šírenie rôznych elektronických exemplárov materiálu,
ktorý má znaky utajovanej písomnosti, a to cez rôzne mobilné aj desktopové aplikácie.

V prípade neoprávnenej manipulácie hrozí udelenie sankcie jednotlivcovi alebo organizácii. “Ide o
priestupok, resp. o správny delikt na úseku ochrany utajovaných skutočností,” varuje úrad.
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SIS odmieta politizáciu

SIS reagovala na sociálnej sieti Facebook. “Slovenská informačná služba zásadne odmieta mediálnu
politizáciu súvisiacu s plnením jej zákonom ustanovených úloh,” uviedla SIS. Poskytovanie
spravodajských inforácií ich zákonným prijemcom je základnou úlohou SIS, osobitne ak ide o
informácie o aktivitách fyzických osôb zakladajúcich dôvodné podozrenie z nezákonného marenia
úloh iných štátnych orgánov vrátane OČTK.

Lipšicov úrad vyjadruje podporu vyšetrovateľom a operatívnym pracovníkom NAKA

Boj o spravodlivosť je na najťažšej križovatke, enormná snaha časti spoločenských a politických
špičiek vrátiť krajinu do čias „našich ľudí“ v súčasnosti vrcholí. V súvislosti s diskusiou a
naznačovaním možnej manipulácie vyšetrovania závažných káuz to uviedol zástupca špeciálneho
prokurátora Peter Kysel. Za Úrad špeciálnej prokuratúry (ÚŠP) zároveň vyjadril podporu
vyšetrovateľom a operatívnym pracovníkom NAKA, odhaľujúcim závažnú trestnú činnosť s možným
presahom do najvyšších sfér verejného života.

„Obava, ako ďaleko a ako vysoko budú viesť v súčasnosti vedené trestné stíhania, rezultuje v snahu
škandalizovať skúsených, čestných a odvážnych vyšetrovateľov, ktorí úspešne odstíhali
najnebezpečnejšie zločinecké skupiny na Slovensku. Táto snaha však nesmie byť úspešná,“ zdôraznil
Kysel. “Za prokurátorov Úradu špeciálnej prokuratúry vyjadrujeme vyšetrovateľom a operatívnym
pracovníkom plnú podporu,“ uviedol.

Kysel pripomína v tejto súvislosti i štvrtkové (27. 5.) vyhlásenie vyšetrovateľov a operatívcov NAKA z
pracovnej skupiny „Očistec“, v ktorom sa dôrazne ohradili voči útokom spochybňujúcim integritu
nimi vedených trestných stíhaní. „Prokurátori Úradu špeciálnej prokuratúry vyjadrujú presvedčenie,
že trestné stíhania touto pracovnou skupinou sú vedené v súlade s trestným poriadkom a za plného
rešpektovania práv obhajoby. Neevidujeme žiaden dôkaz o manipulácii s dôkazmi alebo o snahe
„zosúlaďovať“ výpovede spolupracujúcich obvinených alebo svedkov. Výpovede spolupracujúcich
obvinených sú vždy predmetom ďalšieho overovania a verifikácie v procese dokazovania,“ dodal
Kysel.

 

Opozícia a koalícia sa nezhodujú na zverejnení obsahu správy SIS

Opozícia chce informovať o správe Slovenskej informačnej služby (SIS), ktorú poslancom Národnej
rady (NR) SR na stredajšej (26. 5.) mimoriadnej schôdzi prečítal šéf parlamentu Boris Kollár (Sme
rodina). Predstavitelia opozície hovoria o závažných podozreniach z ovplyvňovania a manipulovania
vyšetrovania. O zbavenie mlčanlivosti požiadali viacerí poslanci Smeru-SD.

Predseda strany Robert Fico nevylúčil, že správu prečítajú a odvolajú sa na zákon. Koalícia otázku
zverejnenia vidí inak. Odmieta i náznaky opozície, že sa správa týkala trestných činov konkrétnych
politikov. Kollár už povedal, že niektoré veci sú dôverné, tajné alebo prísne tajné z určitého dôvodu.
Podpredseda Za ľudí Juraj Šeliga hovorí o značne posunutej interpretácii informácií zo strany
opozície.

Kollár požiadavky poslancov na zbavenie mlčanlivosti nepovažuje za správne. Utajenie niektorých
informácií označil za opodstatnené a poslancom umožnil do správy SIS nahliadnuť. “Už sa dostali ku
mne informácie, že niekto niečo začal púšťať na verejnosť,” uviedol s tým, že úniky nepovažuje za
šťastné. Podozrenia, že by v prostredí orgánov činných v trestnom konaní (OČTK) mohla pôsobiť



skupina ovplyvňujúca a manipulujúca vyšetrovania či výpovede svedkov, nepotvrdil ani nevyvrátil.

 

Fico: Vládna koalícia má strach

Fico tvrdí, že koalícia má strach, keď im nechce umožniť informovať o správe. Strana konzultuje s
odborníkmi ustanovenie zákona o ochrane utajovaných skutočností, ktoré má podľa Fica hovoriť, že
nejde o utajovanú skutočnosť, ak ide o informáciu hovoriacu o trestnej činnosti verejných činiteľov.
Smer-SD tvrdí, že práve o tomto správa hovorí, a preto nevylučujú, že ju jednoducho prečítajú.
“Povieme, že je to informácia o trestnej činnosti verejných činiteľov. V prípade, že nás budú chcieť za
to pozatvárať, budeme sa brániť výkladom tohto zákona o ochrane utajovanej skutočnosti,” vyhlásil.

Nezaradení poslanci okolo Petra Pellegriniho zvažovali aj odvolávanie premiéra Eduarda Hegera
(OĽANO). “Informácia, ktorá zaznela, bola taká závažná, že to musí mať ďalšie konzekvencie a za
túto situáciu musí niekto niesť zodpovednosť,” povedal Pellegrini počas týždňa. Rovnako hovorí, že
zo správy vyplýva existencia skupiny, ktorá má zadokumentovaný určitý modus operandi a je
schopná z titulu svojho postavenia v silových zložkách či OČTK manipulovať vyšetrovania káuz,
výpovede svedkov aj dať niekoho do väzby. Javí sa podľa neho, že najvyšší predstavitelia štátu o tom
vedeli, nekonali a niektorým to možno vyhovovalo.

 

Šeliga: Opozícia tancuje na hrane zákonnosti

“Kolegovia z opozície tancujú na hrane zákonnosti,” vyhlásil Šeliga. “Nič v tej správe nebolo také, že
by SIS povedala, že nejakí politici tu robia politické objednávky. Toto je bohapusté klamstvo Fica,
ktoré sa mu hodí a ktorý pol roka rozpráva, že sú tu politickí väzni,” zdôraznil. Ak ale majú Fico či
Pellegrini informácie, mali by podľa Šeligu podať trestné oznámenie na kompetentné orgány. V
súvislosti s ich pokusmi o zbavenie mlčanlivosti sa pýta, aký zmysel majú potom utajované
skutočnosti, ak sa budú len tak zverejňovať. Otázku k pochybnostiam o ovplyvňovaní vyšetrovania
rôznych káuz uzavrel tým, že verí polícii a orgánom činným v trestnom konaní.

 

Forisch: Utajovanou skutočnosťou nemôže byť informácia o trestnej činnosti verejných
činiteľov

Bývalý príslušník SIS Pavol Forisch v tejto súvislosti citoval znenie zákona č. 215/2004 Z.z.
o ochrane utajovaných skutočností:

Utajovanou skutočnosťou nemôže byť informácia o:

• a) nezákonnom alebo nesprávnom postupe alebo nezákonnom rozhodnutí verejných činiteľov a
orgánov verejnej moci,

• b) trestnej činnosti verejných činiteľov,

• c) nehospodárnom, neefektívnom a neúčelnom nakladaní s verejnými prostriedkami,

• d) závažnom ohrození alebo poškodení životného prostredia, života a zdravia,

• e) platových náležitostiach, hmotnom zabezpečení a hmotných výhodách verejných činiteľov.

https://www.slov-lex.sk/pravne-predpisy/SK/ZZ/2004/215/20150101


Tak teda zhrňme si to:

1. 17.05.2021 o čom bola diskusia tých cca10 predstaviteľov štátnej moci v „v bunkri“ SIS ?

2. nie náhodou o informáciách presne podľa odstavca písmena a) ?

3. netýkali sa tie informácie trestných činov verejných činiteľov ?

Od Fica až po Mazureka všetci o tom nepriamo hovoria, ale k podstate problému, že informácie zo
17.05. nie sú podľa zákona č. 215/2004 utajovanou skutočnosťou, teda niet o čom hlasovať
v parlamente, zbytočne ťahať čas a nervy občanov SR, pretože podľa môjho názoru tie informácie
dávno mali byť  Z V E R E J N E N É .

 

Zdroj: https://www.infovojna.sk


